
Beantwoording schriftelijke raadsvragen over de strategische beleidsagenda 2023-2026 
Veiligheidsregio IJsselland 
Op 22-11-2022 heeft de gemeenteraad tijdens de raadsvergadering de strategische beleidsagenda 2023-
2026 en bijlagen schriftelijk behandeld. Hieruit zijn de volgende vragen naar voren gekomen: 

BGL:
1. Welke stappen worden er gezet om te komen tot de wettelijke normering? Gaat over 

overschrijding aanrijtijden + aandacht objecten:
Het nieuwe dekkingsplan in de Veiligheidsregio IJsselland, is tot stand gekomen door de systematiek die 
beschreven staat in de “Landelijke uniforme systematiek voor dekkingsplannen”. 

De stappen die in Steenwijkerland worden gezet zijn als volgt:
Gebouwen met de functie gezondheidszorg worden periodiek voor controle bezocht door de brandweer. Bij de 
gezondheidszorg gebouwen die als aandachtsobject staan aangemerkt, wordt op die momenten extra aandacht 
besteed aan de langere opkomsttijd van de brandweer en maatregelen die ze zelf kunnen nemen. Voor 
woongebouwen hoger dan 20 meter geldt dat deze worden meegenomen in het regionale project ‘veilig leven in 
woongebouwen’.

2. Veenbranden. Aangegeven binnen 30 minuten met 4 tankauto’s. Kunnen de tankauto’s dit 
aan? Een veenbrand is niet zomaar onder controle.

Veenbranden vinden over het algemeen ondergronds plaats. Het aantal tankautospuiten is daarmee minder 
relevant omdat branduitbreiding dan veelal ondergronds en daarmee langzamer plaats vindt. Het aantal 
tankautospuiten is daarmee dan minder succesbepalend en het aantal handjes, dat wij ook op andere manieren 
ter plaatse krijgen, meer. In zijn algemeenheid is het gebied Weerribben-Wieden divers en afwijkend ten opzichte 
van het grosso modo waarop het dekkingsplan gebouwd is. In die gebieden, waar het al complexer of niet mogelijk 
is om met een voertuig ter plaatse te komen, is specifiek materieel veel effectiever, zoals de brandweerquads en -
vaartuigen zoals in Giethoorn en Oldemarkt. Daarnaast is om deze branden goed te kunnen bestrijden 
specialistische bestrijding veel efficiënter. Voor dergelijke branden kunnen wij een beroep doen op landelijke 
specialistische teams, zoals onze eigen Overijsselse handcrew die naar Amerikaans model met tientallen 
brandweerlieden lopend en met specifieke tactieken en technieken de brand bestrijden. 

3. In hoeverre is gaswinning in de nabije omgeving, over kleine velden, en de effecten op 
beving schade hier bekend? Kunt u hier iets over zeggen.

Afgelopen zomer heeft de Veiligheidsregio IJsselland u gevraagd mee te denken in het proces / zienswijze waar 
uw raad gebruik van heeft gemaakt. In overleg met de Veiligheidsregio sturen wij in december het reeds 
uitgevoerde onderzoek met oplegnotitie toe. 

D66:
1. In het Dekkingsplan is benoemd dat er in de gehele regio sprake is van 6 onvoldoendes. 

Hiervan liggen er maar liefst 4 in onze Gemeente. 
Wij vinden dit onacceptabel en zouden hier graag het volgende van willen weten:

- Wordt er voor Kalenberg gebruik gemaakt van een brandweerboot zoals in Giethoorn?
Ja, naast Giethoorn ligt er ook een brandweerboot in Ossenzijl paraat voor de omgeving, waaronder dus 
Kalenberg. Indien noodzakelijk kunnen er extra vaartuigen opgeroepen worden voor verdere ondersteuning die 
dan daar te water gelaten zullen worden. 



- Naast dat de inwoners van Kalenberg zijn geïnformeerd zouden wij verwachten dat de 
inwoners preventief zijn getraind en voldoende middelen aanwezig zijn om in geval van 
nood snel te kunnen handelen tot de brandweer arriveert. Is dit het geval?

De brandweer traint geen inwoners. Wel wordt er extra ingezet op communicatie in relatie tot zelfredzaamheid 
en bewustwording. Een aantal jaren geleden is er in het dorpshuis van Kalenberg een voorlichtingsbijeenkomst 
georganiseerd en zijn er huis-aan-huis pakketjes met voorlichtingsmateriaal verspreid. Doel van deze actie was 
om de bewoners bewust te maken van de langere opkomsttijd van de brandweer en om handelingsperspectieven 
te bieden. Ook zijn er destijds rookmelders uitgereikt aan de bewoners van de huizen in het deel van Kalenberg 
dat niet met een tankautospuit bereikbaar is.

- Hoe wordt er voor Scheerwolde, Wanneperveen en Steenwijkerwold aan gewerkt om toch 
een voldoende te krijgen? 

Inzetten op een snellere opkomsttijd van de brandweer in deze gebieden, bijvoorbeeld door een extra post in te 
richten, is in relatie tot het risico en de kans niet aan te bevelen en haalbaar. Bewoners zijn hier eerder 
geïnformeerd over de hogere opkomsttijd van de brandweer in deze gebieden. Belangrijk is dat de bewoners 
beschikken over werkende rookmelders in de woning, zodat zij bij brand tijdig worden gealarmeerd en veilig 
buiten kunnen komen. De wettelijke rookmelderplicht die sinds 1 juli 2022 in werking is getreden kan hier ook 
aan bijdragen. 

ChristenUnie:
1. In hoeverre heeft de veiligheidsregio ons verzoek onderzocht en wat is de conclusie? Kan 

deze conclusie gedeeld worden met de raad?
Zie antwoord op vraag BGL. De raad krijgt het onderzoek met oplegnotitie in december aangeboden.


